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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 12/17 września 2018 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji Współpracy Zagranicznej 

i Integracji Europejskiej z dnia 25.06.2018 r. 

3. Regionalny Trójkąt Weimarski – Szczyt Młodzieży w roku 2018. 

4. Podsumowania i perspektywy w zakresie organizacji imprez promujących 

Województwo Śląskie. 

5. Przebieg realizacji budżetu za I półrocze 2018 r. w zakresie działania Komisji. 

6. Podsumowanie pracy Komisji w latach 2014-2018. 

7. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała zebranych, przedstawiła 

proponowane zmiany w porządku posiedzenia, które jednogłośnie zostały 

zaakceptowane. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA PO ZMIANACH: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Podsumowania i perspektywy w zakresie organizacji imprez promujących 

Województwo Śląskie. 

3. Regionalny Trójkąt Weimarski – Szczyt Młodzieży w roku 2018. 

4. Przebieg realizacji budżetu za I półrocze 2018 r. w zakresie działania Komisji. 

5. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji Współpracy Zagranicznej 

i Integracji Europejskiej z dnia 25.06.2018 r. 



2 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

przystąpienia Województwa Śląskiego do organizacji pod nazwą „European 

Social Network” (ESN) (druk V/828). 

7. Podsumowanie pracy Komisji w latach 2014-2018. 

8. Sprawy różne. 

 

Ad. 2.  

Podsumowania i perspektywy w zakresie organizacji imprez promujących Województwo 

Śląskie. 

Dyrektor Biura Śląskiej Organizacji Turystycznej, pani Agnieszka Sikorska, 

przedstawiła prezentację o działalności organizacji w sferze zagranicznej promocji 

turystycznej regionu. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kierownik działu komunikacji społecznej Stadionu Śląskiego Sp. z o. o., pan Adam 

Pawlicki, poinformował o organizacji w roku 2017 około 50 imprez sportowych 

i kulturalnych na zlecenie województwa śląskiego, z których skorzystało około 180 

tysięcy osób. Bieżącą reklamę województwa stanowi strona internetowa Stadionu, 

a także materiały promujące poszczególne imprezy z informacjami o współfinansowaniu 

przez województwo śląskie. Realizacja masowych imprez na arenie głównej 

przyciągnęła 300 tysięcy osób. Kwestie związane z promocją województwa na obiekcie 

są zawsze szczegółowo uzgadniane (np. użycie logo). 

Kierownik Referatu Śląskie Centrum Obsługi Inwestora i Eksportera Wydziału 

Gospodarki, Turystyki i Sportu, pani Aleksandra Samira-Gajny, przedstawiła 

prezentację o promocji gospodarczej regionu.  

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kierownik referatu promocji dziedzictwa industrialnego Wydziału Kultury, pan 

Adam Hajduga, przedstawił prezentację o działalności Europejskiego Szlaku 

Dziedzictwa Przemysłowego w kontekście wydarzeń promujących dziedzictwo 

industrialne województwa śląskiego.  

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji Społecznej, pani Ewelina Budzińska-

Góra, podkreśliła, że wydział koordynuje funkcjonowanie marki „Śląskie”, co wiąże się 

ze ścisłą współpracą z innymi wydziałami oraz instytucjami podległymi województwu. 
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Jesteśmy odpowiedzialni za przygotowanie stoisk promocyjnych podczas targów. 

Oprócz wspierania różnych imprez, kreujemy także własne działania (np. kampania 

antysmogowa, oferta edukacyjna Urzędu Marszałkowskiego, album o województwie, 

promocja samorządności – lekcje obywatelskie). 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, powiedziała, że województwo śląskie jest bardzo różnorodne. 

Można je promować w różny sposób i na dzisiejszym posiedzeniu Komisji chcieliśmy 

pokazać, że województwo bywa promowane poprzez wydarzenia sportowe, rozwój 

turystyki, wydarzenia i ofertę kulturalną i poprzez odpowiednie działania w ramach 

komunikacji społecznej. Dziękuję państwu w imieniu wszystkich radnych, którzy 

pracowali w tej Komisji, za cztery lata współpracy, za wszelkie informacje i udział 

w posiedzeniach Komisji. 

 

Ad. 3. 

Regionalny Trójkąt Weimarski – Szczyt Młodzieży w roku 2018. 

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej Wydziału Edukacji i Nauki, 

pani Beata Ładoń-Nowosińska, przybliżyła ideę współpracy w ramach Regionalnego 

Trójkąta Weimarskiego. 

Dyrektor Generalny Domu Współpracy Polsko-Niemieckiej, pan Lucjan Dzumla, 

przedstawił prezentację o XVII. Szczycie Młodzieży Regionalnego Trójkąta 

Weimarskiego. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej Wydziału Edukacji i Nauki, 

pani Beata Ładoń-Nowosińska, dodała, że na zakończenie debaty podpisano wspólne 

oświadczenie o kontynuacji współpracy w ramach Regionalnego Trójkąta Weimarskiego 

w tych obszarach, które były do tej pory realizowane, na kolejnych 6 lat. 

 

Ad. 4. 

Przebieg realizacji budżetu za I półrocze 2018 r. w zakresie działania Komisji. 

Dyrektor Wydziału Edukacji i Nauki, pani Danuta Rosa, powiedziała, że plan 

wydatków po zmianach Referatu Współpracy Międzynarodowej na 30 czerwca wynosił 

204 500 zł, wykonanie: 58 921,86 zł, to jest 28,81%. Wykonanie jest nieproporcjonalne, 

ponieważ w tym referacie niemożliwe jest rytmiczne zaplanowanie wykonywania 



4 

 

zadań. Pewne zaplanowane zadania wypadają, dochodzą nowe, i taki poziom wydatków 

na koniec czerwca nie świadczy o tym, że plan nie zostanie wykonany (na koniec 

sierpnia już jest 40%). Przed nami duże wydarzenie – Kongres Małych i Średnich 

Przedsiębiorstw, a także Szczyt Klimatyczny. Są imprezy, które nie odbyły się 

niezależnie od pracy referatu, m. in. projekt waloński, Gruzja, są planowane w przyszłym 

roku. W 2017 roku sytuacja na koniec czerwca była analogiczna. Niewykorzystane 

środki będą wygasające, nie można ich przesunąć.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, dodała, że środki zostaną wydatkowane 

w zdecydowanej większości, ale zadania wypadają z przyczyn niezależnych (np. Asturia 

– przyczyny wewnętrzne, sytuacja polityczna i administracyjna i dlatego brak 

zainteresowania współpracą). 

Kierownik Referatu Obsługi Finansowej i Pomocy Technicznej Wydziału 

Organizacyjnego, pani Joanna Porowska-Wywioł, przedstawiła informację 

o wydatkach na delegacje zagraniczne: łącznie budżet wyniósł 517 800 zł (środki 

własne i unijne łącznie), wydatkowano 243 063,79 zł, co stanowi 46,94%. 

 

Ad. 5. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej z dnia 25.06.2018 r. 

Punkt przeniesiono na dzień 17 września (kontynuacja posiedzenia Komisji). 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej, pani Krystyna Jasińska, wobec braku uwag poddała pod 

głosowanie protokół z posiedzenia Komisji Współpracy Zagranicznej 

i Integracji Europejskiej w dniu 25.06.2018 r.  

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 6.  

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie przystąpienia 

Województwa Śląskiego do organizacji pod nazwą „European Social Network” (ESN) (druk 

V/828). 
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Zastępca Dyrektora Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego, pani Anita 

Walnik-Warmuz, powiedziała, że przedstawiciele wydziału uczestniczyli w konferencji 

z tą organizacją, współpraca będzie sieciowa, miedzy kilkoma organizacjami. 

Kierownik Referatu wsparcia projektów Wydziału Europejskiego Funduszu 

Społecznego, pani Katarzyna Morawiec, opowiedziała o konferencji, która odbyła się 

w czerwcu w Sewilli. Konferencję organizowała właśnie Europejska Organizacja Usług 

Społecznych, do której chcemy przystąpić. Zrzesza ona ponad 30 państw i 120 

organizacji – z Polski są to Polski Komitet Pomocy Społecznej, Wyższa Szkoła 

Pedagogiczna im. Janusza Korczaka, Samorządy Województwa Mazowieckiego 

i Dolnośląskiego. Przystąpienie do organizacji byłoby również promowaniem regionu, 

bo mamy wiele dobrych przykładów, którymi moglibyśmy się podzielić. Organizacja 

oferuje innowacje technologiczne w dziedzinie polityki społecznej, sieć ma bardzo 

rozwiniętą formę komunikacji (raporty, internetowa platforma dyskusyjna), co sprzyja 

bieżącej, konkretnej współpracy między członkami. Różnorodność członków tej 

organizacji jest bardzo wartościowa (ministerstwa, urzędy, uniwersytety, organizacje 

pozarządowe). Sieć jest dotowana przez Komisję Europejską. Roczny koszt uczestnictwa 

to 1000 euro. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, dodała, że warto być tam, gdzie rodzi się coś 

nowego. Życie się zmienia, potrzeba nowych rozwiązań. Oczekiwania beneficjentów 

z zakresu polityki społecznej też się zmieniają, i żeby nadążyć, umieć wdrożyć pewne 

rozwiązania, musimy tam być, mieć dostęp do informacji i próbować to implementować 

w miarę możliwości. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Bronisław 

Korfanty, wyraził wątpliwości w związku z niewielkim zainteresowaniem tą organizacją 

w Polsce mimo tego, że istnieje ona już 20 lat. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, wyjaśniła, że w tym okresie programowania trzeba 

angażować środki miękkie i twarde, żeby zrealizować projekt. Samorządy się tego uczą, 

a włodarzom miast zależy tylko na twardych inwestycjach. Nie zawsze znajdujemy 

beneficjentów mimo wielu dla nich propozycji. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, podsumowała, że przystąpienie będzie oznaczać udział w procesie 
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wymiany doświadczeń, dostęp do platform, udział we wszystkich badaniach. Każda 

forma wspierania polityki społecznej jest potrzebna, prognozy w województwie śląskim 

są jednoznaczne – mamy społeczeństwo starzejące się. 

Głosowanie przeniesiono na dzień 17 września (kontynuacja posiedzenia 

Komisji). 

Zastępca Dyrektora Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego, 

pani Anna Cekiera, poprosiła o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały, 

ponownie krótko przybliżyła zasady współpracy z organizacją European 

Social Network.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej, pan Tadeusz Gruszka, wyraził wątpliwość, czy procedura 

uzyskania zgody Ministerstwa Spraw Zagranicznych nie powinna być 

przeprowadzona wcześniej. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego, 

pani Anna Cekiera, wyjaśniła, że uchwała jest uchwałą warunkową, pod 

warunkiem uzyskania zgody Ministerstwa. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej, pani Krystyna Jasińska, wobec braku innych pytań poddała 

pod głosowanie projekt uchwały  (ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 7. 

Podsumowanie pracy Komisji w latach 2014-2018. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej V kadencji Sejmiku Województwa śląskiego. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, podziękowała wszystkim obecnym i zaproponowała kontynuację 

posiedzenia 17 września przed sesją Sejmiku.  
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Wszyscy Członkowie Komisji złożyli sobie nawzajem podziękowania i życzenia 

powodzenia w dalszej działalności. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Krystyna Jasińska, wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła posiedzenie Komisji 

Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 

 

 

 

 

Krystyna Jasińska 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


